
Zpráva o činnosti 

Poslední valná hromada proběhla před dvěma lety. Za hlavní úkol naší 

Komory považuji vytvoření stavu, kdy si pojišťovací zprostředkovatelé budou 

veškeré záležitosti spojení se zkouškami, s následným vzděláváním a 

s kontrolou dodržování pravidel činnosti spravovat sami.  

Bohužel, v této snaze jsme se za poslední dva roky nepřiblížili k cíli. 

Pak je celkem jedno, co jsme se snažili v této věci učinit. Vesměs se jednalo o 

jednání s politiky, poslední bylo letos na jaře, kdy jsme jednali 

s místopředsedou Poslanecké sněmovny panem Bartoškem a panem 

poslancem Kohajdou. Skončilo to tím, že jsme byli vyzváni, abychom na toto 

téma přinesli stanovisko ČNB a Ministerstva financí. Je zřejmé, jaký by byl 

výsledek, tak jsme se o to ani nepokoušeli. 

 

Naše Komora je stoprocentním vlastníkem Školicího zařízení KPZ, spol. s r. 

o., které má licenci ČNB na provádění následného vzdělávání. V minulém 

roce jsme udělali následné vzdělávání pro stovky účastníků. Asi jako jediní 

v republice děláme následné vzdělávání prezenční formou, tedy v osobním 

kontaktu. A pokračujeme v tom i letos, zítra a pozítří je následné vzdělávání 

ve Frýdku – Místku. 

Na jaře jsme vyrobili přednášku na téma Common reporting standard, 

protože po některých z nás chtěla Česká podnikatelská pojišťovna proškolení 

na toto téma. Vystavili jsme to na internet, podobně jako tam máme 

přednášku na AML a vystavili jsme asi 100 certifikátů o proškolení. 



Současně jsem požádal Ministerstvo financí datovou schránkou o sdělení, 

jaké povinnosti vyplývají pojišťovacímu zprostředkovateli v souvislosti 

s problematikou Common reporting standard. Odpověď z ministerstva jsem 

Vám posílal před prázdninami – žádné povinnosti nám z CRS nevyplývají. 

Někdy na jaře jsme dostali z Ministerstva financí k vyjádření návrh nového 

zákona o povinném ručení. Formulovali jsme 30 připomínek. Většinou byly 

odmítnuty, bohužel i ta k § 32 k regresu pojišťovny, kdy jsme navrhovali, 

zachování stávajícího stavu, kdy je nutné pro uplatnění práva pojišťovny na 

náhradu toho, co plnila, prokázat příčinnou souvislost mezi tím, že vozidlo 

nesplňuje podmínky, které svojí konstrukcí nebo technickým stavem 

neodpovídá požadavkům bezpečnosti provozu na pozemních komunikacích a 

vznikem škody. 

Za poslední období jsme už nenabízeli spolupráci AČPM. Důvodem je, že ač 

jsme ze své iniciativy v minulosti uspořádali několik schůzek, na kterých 

jsme nabízeli spolupráci jak v zásadních bodech (např. správa registrací, 

zkoušek a kontrol samostatnou komorou), tak i v méně „problematických“ 

bodech (například vytvoření Kodexu GDPR, který se prokazuje splnění 

povinností), ale pokaždé bez jakékoliv odezvy.  

Podle mého názoru je třeba, abych odešel z předsednictva stal se řadovým 

členem naší Komory. Důvodem je, že jsem neprůchodný pro ČNB na jejichž 

působení mám svůj vyhraněný názor, který neskrývám. Pokud se má naše 

Komora posunout dál a je třeba pokračovat v naší činnosti beze mě. Našemu 

předsednictvu jsem nadále připraven pomoci radou, ale nebudu jim do práce 

mluvit, protože radit se má tomu, kdo o to požádá. Mé další působení je 



ovlivněno tím, že si myslím, že se pojišťovnictví vyvíjí špatným směrem, kdy 

stohy papírů, kterými se zahrnujeme, které po sobě vyžadujeme a kterými 

obtěžujeme klienty, tak tyto stohy dnes nahradily pojistnou ochranu. Ty tam 

jsou doby, kdy se pojišťovny o své klienty doslova rvaly a zprostředkovatelé 

mohli vybírat mezi dobrými nabídkami na pojištění. Zdravou soutěž 

nahradily kartelové dohody, které se dostávají i do zákonů.  

Ale nechci šířit špatnou náladu. Dál se budu věnovat následnému vzdělávání 

a také sporům v pojistném plnění, kterých každým rokem přibývá. Věřím, že 

na mě nezanevřete a budeme i v budoucnu spolupracovat, stejně jako 

dosud. Děkuji Vám. 

 

V Humpolci, 3. října 2023 

Gustav Vacek 

 

 


